

N

NKONTCHOU ALAIN

General Manager of Enko Capital Management LLP, London

 United Kingdom


© CRÉDIT PHOTO

2014 - He joins the Board of Directors of Ecobank

2002 - He is promoted "managing director" of the Chase Manhattan Bank.

Alain NKONTCHOU was born in 1963 in Yaoundé (Cameroon), to a Cameroonian mother who was a teacher with an entrepreneurial skill, of a Cameroonian father delegate of Treasury to the Cameroonian Embassy in Paris. An elder of a sibling of seven children, Alain has set an example for his juniors; four of them have also reached the highest levels world financial summits. But let's get back to the source. Before making a name for him in the world of finance, Alain, a scientist by training from Supélec, became a development engineer for the automobile manufacturer Matra. An educational experience, but not exciting enough for the brilliant Cameroonian. Also, he chooses to go back to school. In the 1980s, finance and its derivatives were still in their infancy, but the sector's potential is certain. Alain therefore decided to study the subject at the "École supérieure de commerce de Paris" (ESCP). With a degree in hand, he was one of the first Africans to enter the capital markets in the City of London. And his epic story starts at Chemical Bank where he is in charge of cash management. The stock market crash at the end does not in any way diminish its momentum, since he stands out from its peers, particularly through his good management of interests of its clients. It didn't take much longer for him to be promoted to

the position of trading room manager. Some of them years later, with the help of mergers and acquisitions, he was appointed Vice President of Chase Manhattan Bank in London, in charge of the Strategy and Development Department, before becoming the General Manager. With these ever-increasing challenges, Alain is always rising to new heights, without forgetting Africa. In addition to serving on the Board of Directors and being a member of the Champagne manufacturer's strategic committee Laurent-Perrier, he is head of Enko Capital Management LLP (an asset management company mainly focused on investment opportunities in Africa). And for his last known feat of battles, the eldest brother of the Nkontchou siblings takes on even greater importance on the financial scene of the African continent by becoming a non-executive director of the pan-African banking group, Ecobank. 🌟

N

NKONTCHOU ALAIN

Directeur général de Enko Capital Management LLP, Londres

 Royaume-Uni


© CRÉDIT PHOTO

2014 - Il rejoint le conseil d'administration d'Ecobank

2002 Il est promu "Managing director" de la Chase Manhattan Bank

Alain NKONTCHOU est né en 1963 à Yaoundé (Cameroun), d'une mère camerounaise institutrice, dotée d'une fibre entrepreneuriale, d'un père camerounais délégué du Trésor à l'ambassade du Cameroun à Paris. Aîné d'une fratrie de sept enfants, Alain a su être un exemple pour ces cadets, dont quatre d'entre eux ont également atteint les plus hauts sommets de la finance mondiale. Mais revenons aux sources. Avant de s'illustrer dans le monde des finances, Alain, scientifique de formation au sortir de Supélec, est devenu ingénieur en développement pour le constructeur automobile Matra. Une expérience formatrice, mais pas suffisamment passionnante pour le brillant Camerounais. Aussi, il choisit de retourner sur les bancs de l'école.

Dans les années 80, la finance et ses produits dérivés n'en sont qu'à leur genèse, mais le potentiel du secteur est certain. Alain décide donc d'étudier le sujet à l'École supérieure de commerce de Paris (ESCP). Diplôme en poche, il compte parmi les premiers Africains à se lancer sur les marchés de capitaux dans la City londonienne. Et son épopée professionnelle démarre chez Chemical Bank où il est en charge de la gestion de trésorerie. Le krach boursier de la fin de décennie n'entame en rien sa belle lancée puisqu'il se distingue de ses pairs, notamment par

sa bonne gestion des intérêts de ses clients. Il n'en fallut pas plus pour qu'il soit propulsé au poste de directeur de la salle de marché. Quelques années plus tard, le jeu des fusions-acquisitions aidant, il obtient le poste de vice-président de la Chase Manhattan Bank à Londres en charge du département de stratégie et de développement, avant d'en devenir le Directeur général.

Avec ces challenges toujours plus grands, Alain prend à chaque fois de la hauteur sans pour autant oublier l'Afrique. En plus de siéger au conseil d'administration et d'être membre du comité stratégique du fabricant de champagne Laurent-Perrier, il est à la tête d'Enko Capital Management LLP (une société de gestion d'actifs orientée principalement sur les opportunités d'investissement en Afrique). Et pour son dernier fait d'armes connu, l'aîné de la fratrie Nkontchou prend encore plus d'envergure sur l'échiquier financier du continent africain en devenant administrateur non-exécutif du groupe bancaire panafricain, Ecobank. 🌟